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اطلاعات سامانه، هم صوتی است و هم 
برجسته نما 

با حضور همه حاضران، مانیتور بزرگ ســالن روشــن 
می شود تا نحوه اســتفاده از ســامانه ویژه نابینایان برای 
حاضران معرفی شــود. در این ســامانه توضیحات لازم 
مربوط به ۴بخــش موزه حیات وحــش باغ چنار ازجمله 
تاریخچه، مجسمه های ســالنA و B و آکواریوم گنجانده 
شــده که نابینایان می توانند با فشردن کیبوردهای بریل 
و شــنیدن صداها با بخش های مختف موزه آشنا شوند. 
امیر سرمدی، طراح ســامانه و عضو هیأت مدیره انجمن 
نابینایان کشورمی گوید: »این سامانه 2بخش نرم افزاری و 
بخش سروش دارد. یعنی اطلاعات موزه به صورت صوتی و 
برجسته نما در اختیار کاربران نابینا قرار می گیرد.« سرمدی 
معتقد است که کاربران نابینا با لمس می توانند آثار موزه و 

هر آنچه را در آن هست، درک کنند.

موزه هفت چنار برای نابینایان دیدنی شد
با همکاری شهرداری تهران و انجمن نابینایان  بازدید از موزه ها برای روشندلان ملموس تر می شود

سعیده مرادی گزارش
روزنامه نگار
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کامیون های نو توقیف شده در مرز ترکیه آزادسازی شوند
2سال پیش جمعی از رانندگان با هدف نوسازی و بهبود 
کیفیت حمل ونقل جاده ای اقدام به خرید 6هزار کامیون 
خارجی کردند. این کامیون ها که اغلب از برندهای اروپایی 
بودند با هزینه شخصی رانندگان خریداری شدند، اما چون 
برگه ثبت سفارش نداشتند در مرز ترکیه متوقف شدند و 
حالا دولت ترکیه آنها را توقیف کرده و به مزایده گذاشته 
اســت. علت آن هم عدم هماهنگی بین وزارت صمت و 
گمرک کشور است که نتوانستند مجوزهای لازم را برای 
ورود و تحویل این کامیون ها فراهــم و صادر کنند. ما با 
هزار زحمت و با گرفتن وام های سنگین این کامیون ها را 

خریداری کردیم. الان تکلیف مان چیست؟ 
جمعی از کامیون داران

جلوی نوسانات قیمت سیمان گرفته شود
ســیمان یکی از اساســی ترین و اصلی تریــن مصالح 
ساخت وساز است و نوسانات شدید قیمت در ماه های اخیر 
موجب تأثیر منفی در همه قسمت های بازار مسکن شده 
است. وقتی قیمت ها بدون ضابطه بالا می رود نتیجه اش 
این می شود که ســازنده برای کنترل بودجه و حفظ سود 
خود، کار را راکد بگذارد. این موضوع حتی تأثیر منفی بر 
بازار اجاره هم خواهد داشت چون افراد بیشتری ناچار به 
اجاره یا رهن خانه می شوند و از آن طرف قیمت اجاره ها 
به علت تقاضای زیاد بالاتر می رود. مسئولان با نظارت بر 
قیمت گذاری عادلانه و حفظ ثبات بازار سیمان این چرخه 

معیوب را از کار بیندازند.
طالب زاده از تهران

معوقات پرسنل شرکتی دانشگاه علوم پزشکی ایرانشهر را پرداخت کنید
2 ماه از سال جدید گذشته اما هنوز برخی از معوقات و حقوق 
پرسنل شرکتی دانشــگاه علوم پزشکی ایرانشهر پرداخت 
نشده است.با این وضعیت گرانی و تورم این قبیل کم کاری ها و 
بی توجهی ها واقعا به افراد فشار می آورد و دلسردشان می کند. 
انتظار داریم تا حقوق و مزد ما هم به موقع و کامل پرداخت شود.
 جمعی از کارکنان دانشگاه علوم پزشکی ایرانشهر

برای اتباع مدارس جداگانه اختصاص دهند
با توجه به اینکه امسال تعداد زیادی از فرزندان اتباع برای ورود 
به کلاس اول سنجش شده اند بهتر نیست مدرسه ای جداگانه 
برای آنها درنظر بگیرند که هم امنیت و شرایط آنها قابل کنترل 
باشد و هم توسط خود آنها زیرنظر مسئولان کشور ما اداره 
شود؟ با این کار هم مدارس دولتی خلوت تر می شوند و هم 

اختلاط فرهنگی و مشکلات ناشی از آن پیش نخواهد آمد.
رحمتی از تهران
 

چرا پروژه مسکن ملی اراک متوقف شده است؟ 
 چند ماه است که پروژه ساخت مســکن ملی   در شهر اراک 
متوقف شده و هیچ پیشرفتی نداشته است، این در حالی است 
که 2هزار نفر متقاضی چشم انتظار تحویل این مسکن ها هستند. 
با توجه به بالا رفتن مرتب قیمت مصالح ساختمانی درصورت 
طولانی تر شدن مدت   ساخت، مسلما پیمانکار تقاضای آورده 
بیشتری از متقاضیان خواهد کرد که این موضوع در توان اکثر 
افراد متقاضی نیست. خواهشمندیم هر چه زودتر تکلیف این 
طرح روشن شود و اگر قرار بر این است که به اتمام نرسد پولی را 

که بابت آغاز آن پرداخته ایم به ما پس بدهند.
 صداقت از اراک

بررسی موانع توسعه متروی تهران در استانداری 
حسن عباس نژاد، مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران:  در جلسه ای با حضور نمایندگان شهرداری 
تهران در استانداری موانع توسعه واگن ها و خطوط مترو بررسی می شود و معاونت حمل ونقل شهرداری هم 

موظف شد راهکارهای کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت توسعه مترو را تدوین کند.

بیشترین حرکت قطار از خط 4
هادی زند، مدیر ارتباطات و بین الملل شرکت بهره برداری متروی تهران:  فروردین   ۱۴۰۴، در مجموع ۴۷ هزار 
و ۸۰ حرکت قطار در خطوط هفت گانه برای جابه جایی مسافران انجام شــد. از این تعداد، بیشترین حرکت 

قطار مربوط به خط ۴ با ۷ هزار و ۸۸۶ مورد بود.

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم

ارسال پیام کوتاه خوانندگانپیامک

صفحه آرا: مهرداد هاشمیان

طرح هوشمند ســازی  موزه های شهرداری 
تهران با هدف استفاده اقشار معلول جامعه 
به ویــژه نابینایان از امکانات گردشــگری 
شهرداری به تازگی آغاز شده است. نخستین 
رویداد این طرح هوشمند ســازی ، طراحی 
و راه اندازی ســامانه ویژه نابینایان بوده که 

توسط شهرداری منطقه ۱۰ با همکاری 
انجمن نابینایان ایران در موزه 

حیات وحش هفت چنار 
به اجــرا درآمده تا 

برای نخستین بار 
کاربــران نابینا 
بتواننــد از این  
بهره مند  موزه 

شوند.

مناسب سازی  موزه ها برای نابینایان 
امیر قاسمی، رئیس ستاد گردشگری شهر تهران:

به تازگی اجرای طرح هوشمند سازی  موزه های 
شهرداری تهران توســط ستاد گردشگری آغاز 

شده است. نخستین رویداد آن طراحی سامانه ویژه نابینایان 
اســت که در موزه حیات وحش هفت چنار افتتاح شد. این 
طرح پیش از این در مجموعه ایران باستان، کاخ نیاوران و کاخ 
گلستان اجرا شد و با پیش بینی های انجام شده تا پایان شش 
ماهه اول ســال در اکثر موزه های شهرداری و سامانه جامع 
گردشگری شهرداری تهران نیز به اجرا درمی آید. در تلاش 
هستیم تا پایان سال همه باغ موزه ها و خانه موزه های پایتخت 

برای استفاده نابینایان مناسب سازی  شوند.

توان یابان باید مطالبه گر باشند
مهدی اخ الصنایع، شهردار منطقه ۱۰:

این منطقه به  واســطه حضور انجمن دفاع از 
حقوق توان یابان، افتخــار میزبانی برنامه های 

ویژه ای برای این افراد را دارد؛ ازجملــه برگزاری ضیافت 
افطاری و مراسم عیددیدنی سالانه ویژه توان یابان. در حوزه 
مناسب سازی هم در سال های اخیر طرح های گسترده ای 
انجام و موفق به کســب رتبه برتر در میان مناطق 22گانه 
شده است، به گونه ای که اکنون تقریباً تمام ساختمان های 
اداری و بوســتان های منطقه، مناسب سازی شده اند. حالا 
هم موزه هفت چنار نخســتین موزه شــهرداری تهران و 
دومین موزه کشور است که به سامانه  ویژه نابینایان مجهز 
می شود و قرار است اقدامات دانش بنیان دیگری مانند تهیه 
اسکن سه بعدی و چاپ دوبعدی از اشیای موزه نیز به اجرا 
درآید. ارتقای کیفیت زندگی در مناطق کمتر برخوردار از 
اولویت های شــهرداری در این دوره است و از شهروندان، 
به ویژه توان یابان  می خواهیم با روحیه مطالبه گری، ما را در 

ادامه این مسیر یاری کنند.

شروع یک روز متفاوت
حوالی صبح درهای مــوزه هفت چنار بــرای رونمایی 
از ســامانه ویژه نابینایان گشوده می شــود. تعدادی از 
روشندلان در ســالنی دور میزهای ســالن نشسته و با 
خوشحالی منتظر افتتاح سامانه ای هستند که از این پس 
بازدید از موزه را برای آنها آســان می کند. امیر سپهری، 
یکی از نابینایان با این اعتقاد که مراکز فرهنگی باید برای 
همه اقشار جامعه در دسترس باشند می گوید: »راه اندازی 
این سامانه و امکانات مشابه می تواند خلأهایی را که در 
جامعه برای قشر معلول به ویژه نابینا وجود دارد، پر کند.« 

سامانه 
نابینایان 
چیست؟

 سامانه ای برای درک تصویری و لمسی آثار موزه  که
  به صورت صوتی و بریل در اختیار کاربران 

نابینا قرار می گیرد.

2بخش 
سامانه 
کدامند؟

بخش نرم افزاری: شامل اطلاعات 
صوتی و بریل

بخش سروش: انتقال آثار موزه 
به صورت 2بعدی و برجسته نما

بخش های موزه  
سالن حشرات، 
پرندگان ایران، 

آکواریوم، کارگاه 
تاکسیدرمی، چایخانه 

و سفره  خانه.

نحوه 
استفاده 
از سامانه 
نابینایان

قرارگیری کیبورد و مانیتورهای  ویژه 
نابینایان در قسمت های مختلف موزه

فشار کلیدهای کیبورد که اسم حیوان و 
صدای آن برای کاربر پخش می شود.

لمس کیبورد که اعلام می کند در کدام 
قسمت موزه قرار دارند.

 شمال میدان بریانک، 
ضلع شرقی خیابان دعوتی
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عامو
@abboodyakhi86

به نظرم هر انسان ساده ای اطرافتون 
دیدین بفرستینش یک ماه پاساژ 
علاءالدین کار کنه. بعد از یک ماه یه 
استاد عبور از خطر تحویل می گیرید؛ 
بس که این پاساژ پرخطره!

بلِ مونت
@saeedbel93

به تونل وحشت رفتم و نترسیدم. آخه 
قبلش پاساژ علاءالدین بودم.

آزاده محسنی
@AzadeMohseni

بیمه از پارسال اعلام کرده بود كه پاساژ 
علاءالدیــن رو به دلیــل ناایمــن بــودن 
گردن نمی گیره. حالا اینکه باید جابه جا 

بشه از نون شب هم واجب تره! 

بالرینا
@Sanaz_balee

پاساژ علاءالدین باید منتقل بشه. این 
سازه ممکنه در کسری از ثانیه فرو بریزه 

و تهدید جدی   برای سلامت مردمه!

Arsha
@Arsha45914097

پاساژ بی ایمنی و بی پارکینگ علاءالدین 
جابه جــا می شــود. این تصمیــم جدید 
شهرداری برای انتقال یک مرکز تجاری 
پرخطره و خیلی فوری باید انجام بشه! 
روزانه ده ها هزار نفر اونجا تردد دارند و 

خطر خیلی جدی است!

حمیدرضا صارمی، معاون شهرســازی و معماری 
شهر تهران اعلام کرد: پاساژ علاءالدین را جابه جا 
می کنیم. می خواهیم قانونا این پاساژ را به نقطه 
دیگری از شهر منتقل کنیم و به زودی این موضوع 

تعیین تکلیف می شود.

 واکنش شهروندان به خبر جابه جایی 
پاساژ علاءالدین

خبر جابه جایی پاساژ علاءالدین که طی روزهای اخیر در 
فضای رسانه ای منتشر شده، بازخوردهای جالبی میان 
کاربران فضای مجازی داشته است. این پاساژ ناایمن 
طي سال های اخیر شرایط نامساعدی برای شهروندان 
ایجاد کرده اســت. و امــا بازتاب خبر جابه جایی پاســاژ 

علاءالدين میان مردم چیست؟ 

همشهری
@hamshahrinews
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